
 

04.Januar.2023 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Ved Naalakkersuisut, hvor meget den danske stat tjener på fisk 

fra Grønland? 

2. Hvor mange kg. grønlandsk fisk bliver videreforarbejdet i 

Danmark? 

3. Køber den danske stat grønlandsk fisk? 

 A) Hvis ja, hvor mange kg. har Danmark købt i de seneste 5 år?  

         B) Hvor meget betaler Danmark for fiskene pr. kg.? 

4. Hvor mange kg. fisk fra de grønlandske farvande bliver 

eksporteret ud af det danske rige 

A) Har Naalakkersuisut viden om, hvilke kg. priser Danmark 

videresælger fisk fra Grønland for? 

5. Hvor mange kg. hellefisk køber den danske stat af Grønland?  

A) Hvilken kg. pris bliver der opkrævet fra Grønland for hellefisk?  

B) Til hvilken kg. pris videresælger danskerne grønlandsk 

hellefisk for? 

 (Medlem af Inatsisartut Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

 

 



 

Begrundelse:  

Man har i gennem mange år talt om at danskerne har en stor indtjening af fisk 

fra Grønland, hvilken jeg gerne vil have en be- eller afkræftelse på.  

 


